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WP.0002.6.2025     
 
 

Protokół  Nr XV/2025 
obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego, 

która odbyła się w dniu 28 maja 2025 roku. 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz. 9.00 w sali 103                

w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. 
 
 
 Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                             

o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2024r. poz. 107 z późn. zm.) Przewodniczący 
Rady Powiatu – Artur Szymczak otworzył XV Sesję Rady Powiatu Kaliskiego. 

  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 19 Radnych, co stanowiło 

quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady Artur Szymczak powitał Panią Annę Mitułę mieszkankę 
Gminy Brzeziny, osobę zaangażowaną w tworzenie dzieła - drugiej odsłony baśni i legend 
brzezińskich autorstwa Pani Anety Lejwody – Zielińskiej. Następnie Przewodniczący Rady 
poinformował, iż Marszałek Województwa Wielkopolskiego przyznał Pani Anecie 
stypendium w dziedzinie kultury, które umożliwi wydanie drugiej części wspomnianej 
publikacji. Przewodniczący Rady powiedział także, że Pani Anna Mituła wspomaga 
zbieranie materiałów do legend i baśni brzezińskich oraz swoim osobistym 
zaangażowaniem umożliwia tworzenie dzieła. Zdaniem Przewodniczącego Rady 
wspomniane działania wpływają na  promocję, która wpływa na popularyzację dziedzictwa 
kulturowego gminy Brzeziny i Powiatu Kaliskiego. 

Następnie Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz, Wicestarosta Kaliski Paweł Kaleta oraz 
Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego Artur Szymczak złożyli serdeczne gratulacje 
oraz wręczyli symboliczny grawerton Pani Annie Mitule.. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Annie Mitule.. 
Pani Anna Mituła w swoim imieniu oraz Pani Anety Lejwody – Zielińskiej  

podziękowała za zaproszenie na Sesję Rady Powiatu Kaliskiego oraz za otrzymane 
wyróżnienie i dostrzeżenie  ich pracy na lokalnym gruncie. Pani Anna poinformowała, iż  
Pani Aneta Lejwoda – Zielińska nie mogła przybyć na dzisiejszą Sesję z uwagi, iż 
odległość od jej miejsca zamieszkania do m. Kalisz wynosi ponad 300 km. Następnie Pani 
Anna omówiła  swoją współpracę z Panią Anetą Lejwodą – Zielińską na gruncie tworzenia 
baśni i legend brzezińskich. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi 
Kłyszowi. 

Starosta Kaliski złożył Paniom gratulacje za podjęcie tak ważnej inicjatywy, która 
wzmacnia i  buduje tożsamość Ziemi Kaliskiej.  

 Dalej Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 
 Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).   
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz                  
z materiałami sesyjnymi.  

 
 Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi 

Kłyszowi. 
 Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz w imieniu Zarządu Powiatu Kaliskiego 

zawnioskował następujące zmiany w porządku obrad: 
 
przeniesienie z punktu 5 przedłożonego porządku obrad: 
 
- ppkt. k) w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów 

Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu jako ppkt b) 
 
wprowadzenie do punktu 5 przedłożonego porządku obrad: 
 

- do ppkt. c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 
– uchwała otrzymuje nowe brzmienie, 

 
- do ppkt. d) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2025 -2031 – uchwała otrzymuje nowe brzmienie, 
 
- do ppkt. j) w sprawie powierzenia Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych – uchwała otrzymuje nowe brzmienie, 

 
- jako ppkt.l) w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych, 

 
- jako ppkt.m)   w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek 
prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty. 

 
 Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad, Przewodniczący Rady 

rozpoczął procedurę wprowadzenia do porządku obrad ww. zaproponowanych zmian: 
 

  - przeniesienie w punkcie 5 ppkt. k) w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo 
– Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu jako ppkt. 
b)  
 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za przeniesieniem w punkcie 5 
ppkt. k) jako ppkt. b) w  porządku obrad. 
 Za przeniesieniem projektu uchwały w porządku obrad głosowało 19 Radnych, 19 
głosami "za".  
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i 
nadania jej Statutu, został przeniesiony jako punkt 5 ppkt. b) do porządku obrad 19 
głosami „za”. 

 
 - do ppkt. c) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025. 
 
 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 
 Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 19 Radnych, 19 głosami "za".  
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę        
w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 w nowym brzmieniu, został 
wprowadzony do porządku obrad 19 głosami „za”. 

 
 - do ppkt. d) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2025 – 2031. 

 
 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 
 
 Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 

głosowało 19 Radnych, 19 głosami "za".  
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 
2025 - 2031 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do porządku obrad 19 głosami 
„za”. 
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 - do ppkt. j) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych 

 
 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 
 
 Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 

głosowało 19 Radnych, 19 głosami "za".  
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych w nowym brzmieniu, został wprowadzony do porządku obrad 19 
głosami „za”. 

 
 - wprowadzenie jako ppkt. l) projektu uchwały Rady Powiatu Kaliskiego 

w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego 
z zakresu dróg powiatowych 

 
 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem 

przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad.  
 

Za wprowadzeniem przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad głosowało 19 
Radnych, przy 19 głosach "za".  

 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych, został wprowadzony do porządku obrad 19 głosami „za”. 

 
 - wprowadzenie jako ppkt. m) projektu uchwały Rady Powiatu Kaliskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty 
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 Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem 
przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad.  

 
Za wprowadzeniem przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad głosowało 19 
Radnych, przy 19 głosach "za".  

 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty został wprowadzony do porządku obrad 
19 głosami „za”. 
 

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad.  
 
 W związku z brakiem innych uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 
  
 Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało 19 Radnych, przy 19 

głosach "za". 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XV Sesji Rady Powiatu 
Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 19 głosami „za”. 

 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad wraz ze zmianami. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 30 kwietnia 2025 

roku. 
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 

a) w sprawie nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”, 
b) w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów 

Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu, 
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c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 – w nowym 
brzmieniu 

d) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kaliskiego na lata 2025 – 2031- w nowym brzmieniu, 

e) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przebudowy drogi powiatowej 
nr 4585P na odcinku Przyranie – granica gmin Mycielin/Stawiszyn, 

f) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przebudowy drogi powiatowej 
nr 4342P, 

g) w sprawie przystąpienia Powiatu Kaliskiego do Stowarzyszenia Gmin 
i Powiatów Wielkopolski, 

h) w sprawie przekazania skargi organowi właściwemu, 
i) w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie 

mechanizacji rolnictwa w Liskowie oraz włączenia do Zespołu Szkół 
nr 1w Liskowie, 

j) w sprawie powierzenia Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych – w nowym brzmieniu, 

k) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami Powiatu Kaliskiego na lata 
2025 – 2028”, 

l) w sprawie powierzenia Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania 
publicznego z zakresu dróg powiatowych, 

m) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zamknięcie obrad. 

 
 Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad -  przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 
30 kwietnia 2025 roku. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół obrad XIV Sesji Rady Powiatu 

Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i Obsługi Rady oraz 
został udostępniony w wersji elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie 
przedmiotowego protokołu bez odczytywania.  

 Za przyjęciem protokołu obrad XIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 19 Radnych, przy 19 głosach "za".    

            
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady Artur Szymczak stwierdził, że protokół obrad XIV Sesji 

Rady Powiatu Kaliskiego, został przyjęty 19 głosami „za”. 
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 Ad.4. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.   

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty               
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   

 
 W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.                                                                             
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 19 Radnych, 
przy 19 głosach "za" (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał 

zostało przyjęte 19 głosami „za”. 
 

 Ad.5a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego” (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany na 
posiedzeniu Komisji Organizacyjno – Statutowej. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Organizacyjno – Statutowa po 
rozpatrzeniu zgłoszonego wniosku oraz wypracowaniu opinii postanowiła wystąpić 
do Rady Powiatu Kaliskiego o nadanie Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego” 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stawiszynie (opinia stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu).  

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, przy 19 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/134/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota 
Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur 
Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
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NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński, Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie nadania Medalu 

„Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego”, została podjęta 19 głosami „za”. 
 
 Ad.5b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie utworzenia 
Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim 
i nadania jej Statutu (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie pozytywne Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu i Komisji Organizacyjno - Statutowej (opinie stanowią załącznik 
nr 9 i nr 10  do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Dorocie Sitko. 
 Radna Dorota Sitko w nawiązaniu do przedmiotowego projektu uchwały 

zaproponowała, aby wspomnianą placówkę połączyć z istniejącym Domem Dziecka w 
Liskowie i utworzyć dwie placówki pod jednym adresem. Gdyż wspomniany Dom Dziecka 
wykorzystuje tylko połowę dostępnego lokalu. Dalej Radna zaproponowała, aby budynek 
w Ostrowie Kaliskim zagospodarować w inny sposób, na przykład mógłby powstać tam 
Dom Samotnej Matki. Radna  podkreśliła, iż dobro dzieci jest najważniejsze. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi 
Kłyszowi. 

 Starosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Doroty Sitko przypomniał, iż w 
związku z rezygnacją organu prowadzącego przedmiotową Placówkę, Powiat Kaliski 
postanowił zapewnić opiekę pozostałym dzieciom w Placówce i przejąć prowadzenie tejże 
Placówki. Zdaniem Starosty „Praca nad tym tematem wymaga delikatności, bo chodzi o 
dobro dzieci (…) Powiat Kaliski jest w stanie opanować sytuację w taki sposób, aby nie 
rozproszyć dzieci z tego domu, gdyż jak dzieci same mówią – to jest ich dom” .  Starosta 
Kaliski dalej powiedział, że w Liskowie Powiat Kaliski nie może utworzyć dwóch placówek 
pod tym samym adresem, gdyż Wojewoda Wielkopolski nie wyrazi na takie rozwiązanie 
zgody.  Starosta nadmienił,  iż Powiat Kaliski utworzył już Placówkę Opiekuńczo – 
Wychowawczą im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim -  wynika to z uchwały podjętej na 
poprzedniej Sesji Rady Powiatu Kaliskiego. W dniu dzisiejszym w przedmiotowym 
projekcie uchwały zmienia się data rozpoczęcia działalności utworzonej placówki. Dalej 
Starosta Kaliski poinformował, iż Powiat prowadzi rozmowy z poprzednim organem 
prowadzącym wspomnianą placówkę oraz jest w ciągłym kontakcie z Wielkopolskim 
Urzędem Wojewódzkim.  
Następnie Starosta Kaliski poinformował, iż w wyniku ostatnich rozmów z pracownikami 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, na ich wskazanie, aby bardziej uszczegółowić 
Statut -  zgłasza wniosek o następującej treści – „Wniosek w sprawie zmiany treści w 
projekcie uchwały w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. 
Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu –  w  § 2 w ust. 4 dodaje się 
następujące wyrazy „łączącą zadania placówek typu socjalizacyjnego i typu 
interwencyjnego”.  
 Starosta Kaliski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady, aby poddał pod 
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głosowanie ww. wniosek o zmianę w treści w przedmiotowym projekcie uchwały oraz o 
zarządzenie przerwy w celu zorganizowania posiedzenia Komisji Organizacyjno – 
Statutowej w celu wypracowania opinii tejże Komisji do przedmiotowego projektu uchwały 
w nowym brzmieniu. 

 Przewodniczący Rady Artur Szymczak przystąpił do głosowania zaproponowanego 
przez Starostę Kaliskiego wniosku o treści: „Wniosek w sprawie zmiany treści w projekcie 
uchwały w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów 
Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu –  w  § 2 w ust. 4 dodaje się następujące 
wyrazy „łączącą zadania placówek typu socjalizacyjnego i typu interwencyjnego”.   

 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja 
Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, 
Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Nosal. 
NIEOBECNI (2) 
Dariusz Korczyński ,Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie zmiany treści w 
projekcie uchwały w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. 
Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu, został podjęty 18 
głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” (projekt uchwały w nowym brzmieniu 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska przypomniała, iż sprawą dotyczącą Placówki Opiekuńczo 

– Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim, Komisja Edukacji, Kultury i 
Sportu zajmuje się już parę miesięcy. Zdaniem Radnej najważniejszą kwestią jest dobro 
dzieci – mieszkańców tejże placówki i dlatego nie należy przenosić dzieci do innej 
lokalizacji, ponieważ to jest ich dom. Dalej Radna Alicja Skrzybalska rekomendowała, aby 
Rada Powiatu Kaliskiego przyjęła przedmiotowy projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Nosalowi. 
 Radny Krzysztof Nosal przypomniał historię powstania placówki w Ostrowie 

Kaliskim. Następnie w odniesieniu do propozycji Radnej Doroty Sitko powiedział:  
„W momencie, kiedy zmieniły się przepisy i z trzydziestu dzieci w Domu Dziecka jest 
czternaście dzieci, ze względu na to, że mieliśmy wtedy dwa Domy Dziecka, czyli w  
Liskowie i w Ostrowie Kaliskim  - Wojewoda nie wyraził zgody naszemu Powiatowi, innym 
wyrażał na utworzenie pod tym samym adresem drugiego Domu Dziecka (…) U nas była 
odmowa, dlatego, że Powiat Kaliski w pełni tymi dwoma Domami Dziecka ,czyli tymi 28  
miejscami zabezpieczał swoje potrzeby. Więc tak naprawdę, my chcąc uruchomić w 
Liskowie jeszcze jeden Dom Dziecka, czyli żeby nie oddać tych dzieci, z trzydziestki, 
powiedzmy nie zrobić czternastki, nie dostaliśmy zgody. Z tego powodu myślę, że dzisiaj 
propozycja Pani Doroty jest bardzo rozważna i zasadna, bo tak naprawdę w budynku 
dzisiejszego Domu Dziecka w Liskowie kiedyś było 100 dzieci . Jak zmniejszyła się norma 
było 30 dzieci, dzisiaj jest 14. Wiemy doskonale, że prawo nie pozwala łączyć różnych 
placówek (…) Dzisiaj myślę, że ta propozycja jest rozważna, aby rzeczywiście stworzyć 
jeden Dom Dziecka w dwóch lokalizacjach. Tak długo, aż on będzie konieczny w Ostrowie, 



10 

 

żeby rzeczywiście dom był domem i żeby nie stwarzać dodatkowych problemów tym, 
którzy już mieszkają, bo to przecież są dzieci, które już przez los są poszkodowane. 
Natomiast musimy sobie zdawać sprawę jakie mamy koszty utrzymania no i powtórzę, że 
jeżeli w Liskowie kiedyś mieszkała setka dzieci i trzeba utrzymać ten obiekt i dodatkowo 
obiekt w Ostrowie Kaliskim (…) Także myślę, że to wszystko powinniśmy wziąć pod 
uwagę, więc myślę, że takie przejściowe, kompromisowe rozwiązanie jest bardzo 
zasadne. Także ja bardzo dziękuję za tę propozycję. Rzeczywiście nie myślałem o niej, ale 
ona mi się dzisiaj, jak ją usłyszałem, bardzo podoba. Stąd jest mój głos. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodniczący Rady Artur Szymczak udzielił głosu Wicestaroście Kaliskiemu 
Pawłowi Kalecie. 

 Wicestarosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Nosala 
powiedział „ Rozumiem, że wniosek jest o to, żeby był jeden Dom Dziecka w dwóch 
lokalizacjach. Tylko, że to jest prawnie niemożliwe. Maksymalna liczba dzieci w jednym 
Domu Dziecka to jest 14 dzieci. Po naszej ewentualnej prośbie 15, więc wniosek jest 
niestety niemożliwy do realizacji, chociaż rozumiemy jego intencje (…)”. Następnie 
Wicestarosta Kaliski powiedział, że najlepszym rozwiązaniem dla tych dzieci, byłaby 
adopcja przez rodziny zastępcze, jednak cały czas brakuje rodzin zastępczych. 

 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi przedmówców przypomniał, że 
najważniejsze jest dobro dzieci i, że już wiele miesięcy toczą się w tym temacie rozmowy i 
wszystko zostało już ustalone. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic także wspomniał, że Rada Powiatu wiele miesięcy już 

zajmuje się wspomnianym tematem związanym z sytuacją Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim. Radny zwrócił się z prośbą, aby 
pozostać przy wcześniej ustalonych rozwiązaniach dotyczących prowadzenia przez Powiat 
Kaliski przedmiotowej placówki. Dalej Radny nadmienił, że najlepszą formą dla dzieci są 
rodzinne domy dziecka i należałoby dołożyć wszelkich starań, aby takie domy powstawały 
na terenie Powiatu Kaliskiego. 

 
W tym momencie na salę obrad przybył Radny Dariusz Korczyński. Od tego momentu w 

obradach uczestniczy 20 Radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu 

Rady Powiatu Kaliskiego Wincentemu Nowakowi. 
 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego w odniesieniu do wcześniejszych 

wypowiedzi przypomniał „Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado ja 
chciałbym też dołożyć kilka słów z historii, bo tu usłyszałem przed chwilą od kolegi 
Radnego, że bardzo mu się podoba pomysł połączenia tych dwóch Domów Dziecka pod 
jednym adresem. Ja przypomnę jak w poprzedniej kadencji likwidowaliśmy tak naprawdę 
miejsca z 30 do 14. Ja pamiętam, że wynikło to w wyniku ustawy, która została przyjęta 10 
lat wstecz i było 10 lat czasu, żeby cokolwiek z tym zrobić. Ja dużo o tym mówiłem, dużo 
rozmawiałem, nawet osobiście byłem u Wojewody. Więc nic z tym nie zrobiliśmy jako 
Starostwo. Zaczęliśmy dyskutować na ten temat dopiero, kiedy mijał termin realizacji tej 
ustawy. Także dziękuję bardzo. To wszystko.” 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Nosalowi. 
 Radny Krzysztof Nosal w odniesieniu do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady 

powiedział, iż w poprzedniej kadencji Powiat Kaliski zajmował się tym tematem. Radny 
poinformował, iż wówczas w tamtym okresie był niejednokrotnie w omawianej kwestii u 
Wojewody Wielkopolskiego. Niestety Wojewoda nie wyraził zgody na utworzenie drugiego 
Domu Dziecka pod tym samym adresem. Zadaniem Radnego, nie można powiedzieć, że 
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Powiat nic nie robił w przedmiotowym temacie. Następnie Radny powiedział „Natomiast 
moja propozycja jest taka kompromisowa i oczywiście nie burzy dzisiejszego porządku. 
Propozycja jest taka, aby w miarę i jeżeli będą się tworzyły warunki, że ci mieszkańcy 
dzisiaj będą opuszczać ten Dom Dziecka, to moja prośba jest taka, abyśmy rozważali 
przeniesienie Domu Dziecka do Liskowa (…) Mówię to w trosce o pieniądze Powiatu. Bo 
musimy sobie zdawać sprawę z tego, że prowadzenie Domu Dziecka, to jest zadanie 
własne Powiatu i nie dostajemy żadnej złotówki na to z zewnątrz, czyli to jest z naszego 
budżetu. Więc im mniej wydamy, im niższe będziemy mieli koszty na utrzymanie naszych 
dzieci w Domu Dziecka, tym więcej pieniędzy będziemy mieli na inne cele (…)”. 

 Przewodniczący Rady udzielił ponownie głosu Wicestaroście Kaliskiemu Pawłowi 
Kalecie. 

 Wicestarosta Kaliski w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Nosala w 
kwestii kosztów powiedział: „Po raz kolejny chyba troszeczkę się cały czas nie rozumiemy. 
Po pierwsze, jeżeli chodzi o koszty, no to na każde dziecko, które jest umieszczone w 
placówce, płaci Powiat z którego ono pochodzi. Czyli w Ostrowie Kaliskim jest dwójka 
dzieci z naszego Powiatu, reszta jest spoza naszego Powiatu i płacą te pieniądze powiaty, 
z których pochodzą dzieci. Więc tutaj jak gdyby nie ma zbytniego obciążenia, jeżeli chodzi 
o budżet naszego powiatu.”  

 
 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w związku 
z posiedzeniem Komisji Organizacyjno - Statutowej zwołanym w celu zaopiniowania przez 
wspomnianą Komisję projektu uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie utworzenia 
Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i 
nadania jej Statutu – w nowym brzmieniu. 
 
 Przewodniczący Rady wznowił obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego 
i zaproponował, aby ponownie sprawdzić kworum. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż w obradach uczestniczy 20 Radnych Powiatu 
Kaliskiego. 

 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Organizacyjno 

– Statutowej Monice Duras.  
 Przewodnicząca Komisji Organizacyjno – Statutowej Monika Duras poinformowała, 
iż Komisja Organizacyjno – Statutowa pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie utworzenia Placówki Opiekuńczo – 
Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim i nadania jej Statutu – w nowym 
brzmieniu. 

 
 Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały – w nowym brzmieniu. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 17 głosach "za" i 3 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XV/135/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Henryk Kurek, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, Józef Podłużny, Alicja Skrzybalska, 
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Zbigniew Słodowy, Bogusław Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, 
Laura Wojtysiak, Radosław Wower. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Dariusz Korczyński, Krzysztof Nosal, Dorota Sitko. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie utworzenia Placówki 
Opiekuńczo – Wychowawczej im. Aniołów Stróżów w Ostrowie Kaliskim 
i nadania jej Statutu – w nowym brzmieniu, została podjęta 17 głosami „za” przy 3 
głosach „wstrzymujących się”. 

  
 Ad.5c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą elektroniczną w dniu 
27 maja br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji Budżetu i 
Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/136/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwały budżetowej na rok 2025 – w nowym brzmieniu, została podjęta 20 głosami 
„za”. 

 
 Ad.5d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 
2025 – 2031 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu). 
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 
w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą elektroniczną w dniu 
27 maja br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji Budżetu i 
Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/137/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2025 – 
2031 – w nowym brzmieniu, została podjęta 20 głosami „za”. 

  
 Ad.5e) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie rozpatrzenia 
petycji dotyczącej przebudowy drogi powiatowej nr 4585P na odcinku Przyranie – 
granica gmin Mycielin/Stawiszyn (projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany na 
posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/138/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
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Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej przebudowy drogi powiatowej nr 4585P na odcinku Przyranie – granica 
gmin Mycielin/Stawiszyn, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.5f) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej przebudowy drogi powiatowej nr 4342P (projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany na 
posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/139/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej przebudowy drogi powiatowej nr 4342P, została podjęta 20 głosami „za”. 
 
 Ad.5g) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
przystąpienia Powiatu Kaliskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski 
(projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji 
Rozwoju Powiatu i Promocji (opinia stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
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 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 
uchwałę Nr XV/140/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przystąpienia Powiatu 

Kaliskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski, została podjęta 20 
głosami „za”. 

 
 Ad.5h) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie przekazania 
skargi organowi właściwemu (projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany na 
posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/141/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu). 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przekazania skargi 

organowi właściwemu, została podjęta 20 głosami „za”. 
 
 Ad.5i) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie założenia 
Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie mechanizacji rolnictwa w Liskowie 
oraz włączenia do Zespołu Szkół nr 1w Liskowie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 
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30 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie pozytywne Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu i Komisji Organizacyjno - Statutowej (opinie stanowią załączniki 
nr 31 i nr 32  do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/142/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie założenia Branżowego 

Centrum Umiejętności w dziedzinie mechanizacji rolnictwa w Liskowie oraz 
włączenia do Zespołu Szkół nr 1w Liskowie, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
 Ad.5j) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie powierzenia 
Gminie Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi załącznik nr 34 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą elektroniczną w dniu 
27 maja br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
protokołu).Przedmiotowy projekt uchwały w nowym brzmieniu uzyskał opinię pozytywną 
Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (opinia stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/143/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu). 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie powierzenia Gminie 

Godziesze Wielkie prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg powiatowych – 
w nowym brzmieniu, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
 Ad.5k) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zabytkami Powiatu Kaliskiego na lata 2025 – 2028”(projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu (opinia stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/144/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zabytkami Powiatu Kaliskiego na lata 2025 – 2028”, została podjęta 20 
głosami „za”. 

 
 Ad.5l) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie powierzenia 
Gminie i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg 
powiatowych (projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 
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drogą elektroniczną w dniu 27 maja br. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (opinia stanowi załącznik nr 42 
do niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/145/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie powierzenia Gminie 

i Miastu Stawiszyn prowadzenia zadania publicznego z zakresu dróg powiatowych, 
została podjęta 20 głosami „za”. 

 
 Ad.5m) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty (projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 

drogą elektroniczną w dniu 27 maja br. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 45 do 
niniejszego protokołu). 

 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 

podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 

uchwałę Nr XV/146/2025 (uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Monika Duras, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, Jan Adam Kłysz, Łukasz Kolonko, 
Dariusz Korczyński, Henryk Kurek, Krzysztof Nosal, Janusz Nowak, Wincenty Nowak, 
Józef Podłużny, Dorota Sitko, Alicja Skrzybalska, Zbigniew Słodowy, Bogusław 
Szczepaniak, Renata Szulc, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła, Laura Wojtysiak, Radosław 
Wower. 
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NIEOBECNI (1) 
Dariusz Wawrzyniak. 

 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie na rzecz Gminy Miejskiej Turek prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości oraz udzielenie bonifikaty, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
 
 Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych – nie zgłoszono. 
 
 Ad. 7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska zaprosiła do udziału w posiedzeniach i pracach Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu wszystkich Radnych Rady Powiatu Kaliskiego. Radna 
nadmieniła, iż przedmiotowa Komisja wypracowuje  opinie, które zdaniem Radnej – nie 
powinny być lekceważone. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Łukaszowi Kolonko. 
 Radny Łukasz Kolonko podziękował Radnym Powiatu za podjęcie uchwały 

w sprawie nadania Medalu „Zasłużony dla Powiatu Kaliskiego” dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Stawiszynie z okazji 125-lecia istnienia jednostki. Następnie Radny zaprosił 
zebranych w sali na: 

-  uroczystości związane ze 125-leciem istnienia Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Stawiszynie w dniu 7 czerwca br.  

- VII Bieg Tribecco 5-10-15 km w Stawiszynie w dniu 1 czerwca br.- Radny 
zadeklarował swój udział w biegu oraz zachęcił do czynnego udziału w przedmiotowym 
biegu. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi 
Kłyszowi. 

 Starosta Kaliski zaprosił zebranych w sali na Konferencję Otwierającą Branżowe 
Centrum Umiejętności w dziedzinie mechanizacji rolnictwa w Liskowie w dniu 16 czerwca 
br. Następnie podsumował rok swojej pracy po objęciu funkcji Starosty Kaliskiego, a także 
podziękował Radnym Powiatu Kaliskiego i pracownikom Starostwa Powiatowego w 
Kaliszu za współpracę w minionym roku. Dalej Starosta Kaliski poinformował, iż Muzeum 
Historii Przemysłu w Opatówku otrzymało w ostatnim czasie dwie nagrody. Nagrodę 
główną Grand Prix w konkursie na Wydarzenie Muzealne Roku w Wielkopolsce w kategorii 
"Opieka nad dziedzictwem kultury, konserwacje" za projekt pn. "Przebudowa i zmiana 
sposobu użytkowania zabytkowego skrzydła zachodniego dawnej Fabryki Fiedlerów w 
Opatówku z przeznaczeniem na cele muzealne. Drugą nagrodę Muzeum otrzymało za 
katalog "Ornaty papieskie na tle zabytkowych tekstyliów XVI-XX w. ze zbiorów Muzeum 
Historii Przemysłu w Opatówku" autorstwa dr Ewy Kłysz - kustosza dyplomowanego w 
MHP Opatówek. Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz złożył gratulacje Dyrektorowi i 
pracownikom Muzeum za otrzymane wyróżnienia oraz podziękował za ich pracę na rzecz 
rozwoju  Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku.  Dalej Starosta Kaliski poinformował, iż  
wniosek Powiatu Kaliskiego o przyznanie środków unijnych na rewitalizację: 

- budynku Starostwa Powiatowego w Kaliszu w zakresie elewacji,  
- patio wewnątrz budynku Starostwa, 
- otoczenia skrzydła wschodniego Starostwa 
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został zaakceptowany. Starosta poinformował, że jeżeli Powiat Kaliski dokończymy 
pomyślnie wszystkie procedury, to otrzyma 11 milionów wsparcia z funduszy unijnych na 
wspomnianą rewitalizację. 
 Przewodniczący Rady Artur Szymczak pogratulował Staroście Kaliskiemu, 
Zarządowi Powiatu Kaliskiego oraz pracownikom Starostwa za pozyskanie dodatkowych 
środków na rewitalizację budynku Starostwa Powiatu Kaliskiego. Dalej Przewodniczący 
Rady podziękował Dyrektor Zespołu Szkół nr 1 w Liskowie Angelice Dryjańskiej za 
inicjatywę utworzenia Branżowego Centrum Umiejętności w Liskowie oraz p.o. Dyrektor 
Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku Jolancie Golickiej oraz pracownikom Muzeum za 
otrzymane nagrody i pracę na rzecz Muzeum. 

 
 Ad. 8. Zamknięcie obrad. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XV 

Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 28 maja 2025 roku. 
 Obrady XV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz. 10:25. 
 
         Przewodniczył: 
 
       Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego 
         Artur Szymczak 
Protokół sporządziła:    
 
Dorota Kubiak 
 


